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Lk 11, 28

On však riekol: Omnoho blahoslavenejší sú tí, čo počuli slovo Božie a zachovávajú ho. 

Suspírium:

Iba v Tebe Kriste, veniec žitia mmáme.

Pomôž, nech sa stále k nemu uberáme.

Pridaj sily k boju, keď nás zloba zvádza,

potom priviň všetkých, kde je večná spása. Amen

Milé sestry, drahí bratia v Pánovi!

Dnes sa chceme spoločne zamýšľať nad Božím slovom, ktoré vnímame ako Boží dar. Chceme si 
uvedomiť, aká je pre nás Biblia ako Božie slovo vzácna. Berieme ju celkom ako samozrejmosť a 
často si ani nenájdeme čas, aby sme po nej siahli a niečo si s nej prečítali. Milí bratia a sestry, kedy 
ste mali naposledy v ruke túto vzácnu knihu? No nie len na to, aby ste s nej utreli prach, ale aby ste 
v nej zalistovali a niečo si prečítali, načerpali sily, povzbudenie a možno našli odpovede na otázky 
ktoré vás trápia.  Možno sa Vám táto moja úvaha zdá trochu od veci, no vecte, že od veci nieje. 
Nieje, pretože téma nedele po Deviatniku, ktorú si dnes pripomíname znie: „Dar Božieho slova“. 

Božie slovo – Biblia, je  veľkým darom Pána Boha pre človeka. Prečo? Pretože práve 
prostredníctvom svojho slova sa nám – ľuďom chce Pán Boh dať poznať. Je to veľký dar, keď nám 
Pán Boh vo svojom slove odhaľuje, čo sa Mu páči a čo nie. S čím sa stotožňuje a s čím nie. Čo je 
podľa Jeho predstáv a Jeho vôle a čo nie. Takto vo veciach morálky, či etiky nemusíme tápať a žiť 
v neprestajnej neistote, čo asi Pánu Bohu robí radosť a čo už nie. Je to veľký dar, keď nám Pán Boh 
odhaľuje cestu spasenia a kroky, ktoré treba vykonať preto, aby sme boli spasení a mali večný život.
Takto ani vo veciach našej spásy nemusíme tápať a pochybovať. Všetko to máme čierne na bielom.

Žiaľ, nie pre každého je Biblia darom. Nie pre každého je živým, aktuálnym a nadčasovým slovom 
živého,  jediného, Pána Boha. Veľa je takých,  ktorí v Biblii vidia iba zbierku starovekých spisov, 
ktoré im už nič nehovoria. Mnohí Bibliu vnímajú len ako zbierku starovekých ľudských predstáv 
o Pánu Bohu, no nie ako zjavenie samotného Pána Boha nám ľuďom. Mnohí Bibliu vnímajú len 
ako zbierku povestí, mýtov, eposov a podobne, nie však ako živý a stále aktuálny a platný odkaz 
Pána Boha nám ľuďom. Na to totiž človek potrebuje vieru. Bez viery Biblia ostáva len zbierkou 
starovekých ľudských predstáv, myšlienok a názorov, ktorú možno spochybňovať a zosmiešňovať. 
Nie je nutné brať ju vážne. Nie je potrebné sa ňou riadiť. Bez viery nie je Biblia pre človeka ničím 
záväzným. Vnímať Bibliu a pokladať ju aj v dnešnej dobe vo viere ako Božie slovo pre človeka 
každej epochy, ako Božie zjavenie, i to je veľkým darom pre človeka. To teda znamená, že Biblia, 
ktorá slovo Božie obsahuje a bola daná ľuďom, je darom. A aj viera človeka, že Biblia obsahuje 
Božie slovo je darom.

A tak sa môžeme opýtať, ako my milí bratia vnímame Bibliu- Písmo Sväté vo svojom živote? 
Vnímame ju ako súčasť svojho života, súčasť svojho svetonázoru? Vnímame ju ako Božie slovo pre
nás, ktoré je záväzné a nespochybniteľné? Alebo ju vnímame iba ako prekonané historické dielko 
zo staroveku, ktoré sa nás nijako netýka, nijako nás neoslovuje a k ničomu nezaväzuje? Teší nás to, 
že sme boli od Pána Boha takto obdarovaný? Alebo ani nie a čakali sme niečo úplne iné? Na tieto 
otázky nech si každý úprimne odpovie vo svojom srdci.

No tu si musíme uvedomiť ešte jednu vec. Na to, aby sme s tohto obrovského daru mohli mať osoh,
musíme ho vedieť správne používať. Inak to nie je ani pri čítaní Písma Svätého. Ako by sme teda 
mali čítať Knihu kníh aby sa pre nás mohla stať prameňom viery a pravidlom života?



Skúsme to takto: 1. Predtým ako Bibliu otvoríme a pustíme sa do čítania, pomodlime sa! Tak ako 
samotné Božie slovo je pre človeka darom, tak i jeho pochopenie je darom. Zlé výklady 
a pochopenia slova Božieho narobili v ľudských dejinách veľa problémov. Kvôli zlému pochopeniu
Biblie sa v minulosti viedlo veľa vojen, v ktorých zomrelo veľa ľudí. Bolo spáchaného veľa násilia, 
tieklo mnoho krvi a udialo sa veľa krívd a nespravodlivosti. Božie slovo je  veľká zbraň a moc, 
zvlášť ak sa zle, neprávne, pomýlene pochopí a vysvetľuje. Apoštol Pavol vnímal Božie slovo 
a evanjelium ako moc Božiu, ktorá je na spasenie každému veriacemu človeku. Takto sa ho učme 
vnímať aj my a o to prosme! Prosme o pomoc Ducha Svätého, aby sa naše pochopenie Božieho 
slova stotožňovalo s tým, čo nám Pán Boh chce naozaj povedať! Prosme o to, aby sa nám Božie 
slovo prihováralo konkrétne do našej situácie, a to buď ako slovo povzbudenia a potešenia, alebo 
ako slovo zasľúbenia, resp. ako slovo napomenutia a odhalenia hriechu, ktorý treba Pánu Bohu 
vyznať!

2. Čítajme Bibliu pozorne! Biblia si žiada sústredenosť. Čítať Bibliu rýchlo a povrchne, nemá veľký
význam. Biblia si žiada čas a rozmýšľanie nad tým čo čítame. Veľa kníh prečítame na jeden ťah. 
Večer začnem a ráno skončím, no otázkou je, čo som si s prečítaného zapamätala. Čo mi kniha 
ktorú som prečítala dala. Možno ma obohatila, možno ma vtiahla do obrovského dobrodružstva a 
možno si už o týždeň ani nespomeniem, že som ju čítala.  Takto by sme Bibliu čítať určite nemali. 
Biblia si vyžaduje náš čas, našu pozornosť, naše myšlienky. Iba vtedy sa nám Pán Boh môže 
skutočne prihovoriť. To sa nedá v uponáhľanosti,  pri organizovaní ďalších vecí. Je to zvláštny stav, 
ktorý treba prežiť. Nedá sa detailne opísať. Je to akoby silný vnútorný pocit, že ste zrazu niečo 
dôležité objavili, že je vám niečo jasné, čo vám doteraz nebolo. Je to stav akéhosi vnútorného 
vzrušenia, radosti, ale aj pokoja a naplnenia. Je to stav, keď cítite, že Pán Boh je vám v tej chvíli 
blízko. Že sa stotožňujete s tým, čo čítate. Že sa to týka vás osobne. Vtedy sa pre nás stane Biblia 
obrovským dobrodružstvom, prinesie nám nové názory, nový uhol pohľadu na každodenné veci, 
situácie, i rozhodovanie sa.

3. Čítajme Božie slovo pravidelne! Tak ako sa zakaždým najeme, keď potrebujeme utíšiť svoj hlad, 
tak  potrebujeme aj duchovné nasýtenie. Preto nám aj Boží Syn hovorí Ja som chlieb života, alebo 
Ja som živá voda. Dnes veľmi dbáme o to, aby náš vonkajší vzhľad vyzeral čo najlepšie. To nás 
stojí  veľa síl, času i peňazí. To je fajn no oveľa dôležitejšie je, aby aj naše vnútro vyzeralo dobre. Je
také príslovie s peknej misky sa nenaješ ak je prázdna. Pán Boh na nás pozerá celkom inak ako 
ostatní ľudia. Preto aj Samuelovi pri výbere Saulovho nástupcu v 1 Sam 16,7   Hospodin riekol 
Samuelovi: Nehľaď na jeho výzor a na výšku jeho postavy; tohto som zavrhol, lebo nepozerám na 
to, na čo pozerá človek. Človek totiž hľadí na to, čo je pred očami, Hospodin však hľadí na srdce.“ 
Pán si všíma nášho vnútorného človeka, náš charakter, naše názory, postoje, náš vzťah k druhému 
človeku a  náš vzťah k Nemu samotnému. Naše telo síce môže byť pravidelné nasycované, no naša 
duša môže súčasne hladovať. Doprajme si toľko starostlivosti, pozornosti a času. Božie slovo a jeho
čítanie je tým najlepším pokrmom. Na to nezabúdajme!

4. Nevzdávajme sa pri čítaní Biblie! Milí bratia a sestry aj my sa zvykneme rýchlo vzdať,  pokiaľ 
nevidíme rýchlo výsledky alebo niečomu nerozumie.  Pri čítaní Biblie možno naraziť na viaceré 
úskalia, ťažko pochopiteľné a vysvetliteľné pasáže, ktoré nás môžu odradiť od jej čítania. No ani to 
by nás nemalo odradiť! Čítajme ďalej! Určite sa dopracujeme aj k takým úsekom, pri ktorých nám 
bude mnoho vecí jasnejších a ktoré sa nám budú osobne prihovárať.  Niektoré veci sa nám objasnia 
postupne. Na niektoré prídeme sami. Na iné prídeme spoločne na Biblických hodinách a stými 
menšími na besiedke. To najhoršie čo môžeme urobiť je – Bibliu zavrieť, odložiť nabok a viac už 
po nej nesiahnuť. Niektoré veci potrebujú čas, niečo zas musíme prežiť, aby sme to pochopili, 
inokedy je zas potrebná určitá životná skúsenosť. Ak však Pán Boh vidí úprimný záujem, dopraje aj
poznanie.

5. Hľadajme v Biblii Pána Ježiša Krista! Pre mňa osobne sú najzaujímavejšie evanjeliá. Vždy sa 
kním nanovo vraciam. A tak je to aj z ďalšími jej knihami.  Jedinečnosť Biblie je v tom, že má  moc
nás nanovo, iným spôsobom osloviť aj pri čítaní tých istých, známych pasáží.  Ak Bibliu čítame len 
pre získanie informácií, len pre rozšírenie základného prehľadu, potom je to síce pekné, ale málo 



účinné. Keď človek zistí, že väčšinu už z toho pozná, ľahko sa dopracuje k tomu, že ho to už 
nebaví. Preto je potrebné Bibliu čítať inak. Nie len kvôli informáciám, ale predovšetkým kvôli 
vzťahu s Pánom Bohom – pre jeho prehĺbenie, pre jeho posilnenie, pre jeho skvalitnenie. Nie len 
kvôli informáciám, ale aj kvôli poznaniu seba samého – svojho hriechu, svojej nedostatočnosti pred 
Pánom Bohom. A na druhej strane kvôli poznaniu toho, čo všetko z lásky pre mňa Pán Boh vo 
svojom Synovi – Ježišovi Kristovi vykonal, aby ma zachránil.

6. Poslúchajme a berme vážne biblické rady! Slovo Božie nechce len rozšíriť naše vedomosti, ale 
predovšetkým formovať náš život. Pán Boh  vie, čo z nás chce mať. Určite to má byť niečo cenné 
a hodnotné. A na to sú niekedy, alebo aj veľakrát potrebné bolestivé zásahy, ktoré formujú náš život,
naše priority, náš charakter. Výsledné dielo však stojí za to. Tými Božími nástrojmi sú práve 
nariadenia Jeho slova, ktoré treba rešpektovať a brať vážne. Ich dodržiavaním nielen že oslavujeme 
Pána Boha, ale prijímame aj jeho požehnanie a ďalšie hlbšie poznanie ako dar.

 Milé sestry, drahí bratia! Dar Božieho slova. To je téma, nad ktorou sme sa dnes pokúsili 
zamyslieť. Sme Pánu Bohu predovšetkým vďační za to, že Božie slovo v rodnej reči vôbec máme. 
Prosíme, aby sa ono postupne rozšírilo do všetkých svetových jazykov, aby každý mohol poznať 
pravdu. Prosíme i za to, aby sa nás toto slovo mocne dotýkalo, bolo nám vzácne  a neostalo pre nás 
len zbierkou starovekých mýtov. Prosíme Ducha Svätého o pochopenie Božieho slova, 
o pravidelnosť a pozornosť pri jeho čítaní. Prosíme o vytrvalosť i jeho  správny výklad. Prosíme 
o našu poslušnosť voči nemu. Amen.

Modlitba
Bože, nebeský Otče, ďakujeme Ti za nesmiernu lásku a milosť, ktorú si dokázal v obeti svojho 
Syna a nášho Spasiteľa. Hoci sme sa od Teba odvrátili, Ty si zostal verný. Aj keď sme pohrdli 
Tvojou láskou, Ty si sa s nami zmieril a kríž svojho Syna si urobil znamením pokoja. Daj, aby 
Tvoja vernosť nebola pri nás daromná. Pomôž nám prijať zvesť o odpustení a každý deň žiť z 
Tvojej nekonečnej lásky a milosti. Ty si v Kristovom kríži uzavrel pokoj s nami; daj, aby sme my 
žili v pokoji medzi sebou, aby Tvoja cirkev bola vzorom skutočného pokoja. Daj nám silu 
navzájom si pomáhať, a tak vytvárať nový život, ktorý si nám daroval v Ježišovi Kristovi. 
Predovšetkým však daj poznať svoju lásku tým, ktorí trpia, ktorí sú opustení, prenasledovaní. Buď 
im blízky so svojou pomocou a buď im Svetlom a Nádejou. Otče zmierenia, Bože pokoja, vypočuj 
naše prosby skrze Ježiša Krista, nášho Pána. Amen. 

Piesne: ES: 190, 352


